
Lisa Tartu Linnavalitsuse Korralduse nr LV-K-0933 „Seisukoha võtmine Tartu linna arengukava 2018-2025 ja eelarvestrateegia 2022-2025 muutmisettepanekute osas 

ning avaliku arutelu aja ja koha määramine “ juurde. 

Ettepanek Arvamuse/ettepaneku esitaja ja põhjendus Arvamused ja kommentaarid ettepaneku arvestamise kohta 

1. Lisada Tartu linna 2018-2025 
arengukavasse tänava ehitamise Riia 
tänavast kuni Väike-kaar tänavani - 
sadamaraudtee koridori.  
 
 

Leho Laht 
Eeltoodud tänava rajamine on oluline, sest valmimas on 
Vaksali-Riia ristmik, mis ilma eeltoodud tänava rajamiseta 
jääb osaliselt kasutamata. Samuti on üldteada, et tänava 
rajamine on oluline leevendamaks Riia, Kastani ja Filosoofi 
tänavate ülisuurt liikluskoormust. 
 

Selgitus.  Ettepanek on üldplaneeringu kohane, aga 
arengukavas sellise detailsusega tänavate  rajamist ei 
käsitleta.  
 
 
 

2. Täiendada peatükki "3.3. Inspireeriva 
elukeskkonnaga linn" lisades punkti 1.1. 
ja 1.2. vahele kaks täiendavat punkti  
 
1) “Loodushoiuks ja looduskaitse 
arendamiseks luua linnavalitsuses uus 
struktuuriüksus või täiendav sihtasutus 
“Tartu linna loodushoiu ja looduskaitse 
kompetentsikeskus”.  
2) Linna eelarvestrateegias 2022-2025 
ette vajalikud vahendid nii loodushoiuks 
kui ka -kaitseks vajalike maade 
omandamiseks. 
 

Irja Alakivi 
Tartu linna arengukava ei pööra piisavalt tähelepanu linna 
rohevõrgustiku – metsade, parkide, üleujutatavate 
lammialade, mitmerindeliste rohealade, isegi kaitsealuste 
taimede teadaolevate kasvukohtade kaitsele. Rääkimata 
sellest, et näiteks Ihastes (Ihaste tee 18) on alustatud 
ulatuslike lageraietega ilma põhjalike loodusväärtuste 
uuringute ja ekspertiisideta. Looduse (rohelise 
infrastruktuuri) olemasolu linnas on elurikkuse alus ja 
elukeskkonna kvaliteedi tagaja, süsihappegaasi neel ja 
seega negatiivseid kliimamuutusi leevendav tegija. Lisaks 
ökoloogilistele väärtustele pakub roheline kodulähedane 
infrastruktuur puhke-, virgestus- ja tervise taastamise 
väärtusi. Tartu linn töötab kõrghaljastusega rohealasid 
vähendades vastu Euroopa Liidu ja Eesti ja Tartu 
linna keskkonnaeesmärkidele ja halvendab linnaelanike 
tervise ja töövõime säilitamise võimalusi. 
Tartu linnas on täheldatav tendents viia teede/tänavate 
ning elamute ehitus Emajõe poolt üleujutatavatele 
lammialadele nii kesklinnast ülesvoolu kui allavoolu 
olevatel aladel. Lubada selleks linnas kui tiheasustusalal 
kasvate metsade raiet vaid metsaseaduse alusel välja 
antavate teatiste alusel on halva arengu kavandamise ja 
küündimatu planeerimise näide.  
On selge, et selline “optimeerimine” viib peagi selleni, et 
linnal tuleb linnal lähemas või kaugemas tulevikus hakata 
kangelaslikult võitlema üha sagedamini ja ulatuslikumalt 

1)Mitte arvestada. Linnavalitsuse struktuurides on vastav 
kompetents kaetud ja nimetatud teemade käsitlemiseks 
haldussuutlikkus piisav. Uue osakonna moodustamine tooks 
linnale kaasa täiendavaid põhjendamata kulusid ning 
ülesannete dubleerimist osakondades.  
 
2)Selgitus. Eelarves on vahendid maade sh. rohealade 
omandamiseks kavandatud igasse eelarve aastasse eraldi. 
Eelarvestrateegias kajastuvad maade omandamised muude 
objektide kuluridades. 



toimuvate üleujutustega nii tänavate aladel kui ka 
kavandatavatel elamualadel. Naiivne on arvata, et 
ekstreemsed ilmastikuolud jätavad Tartu linna puutumata 
ja mõjutamata. 
Täiendav ettepanek avalikul väljapanekul oleva 
“Ettepanekud Tartu linna arengukava 2018-2025 
muutmisettepanekud” osas. 
 
Ennekõike nn Sanatooriumi park, mille osas on 
Keskkonnaameti tellimusel valminud “Tartu Sanatooriumi 
pargi seisundi ja looduskaitseliste väärtuste 
eksperthinnang. Töö nr 21056MT2. Ettepaneku tulemusel 
peaks tekkima kaks täiendavat rida ka 
eelarvestrateegiasse. 

3. Lisada eelarverida linna rohealade 
teemaplaneeringu koostamiseks.  
 

Irja Alakivi 
Üldplaneeringuga antud ülesanne on juba 7 aastat 
täitmata. 

Selgitus.  Tegemist on tegevuskuluga. Sellise detailsusastmega 
kulusid eelarvestrateegias ei kajastata. Linn märgib, et 
rohealade analüüsi ja arendamisega tegeletakse läbi erinevate 
projektide ja üld- ning detailplaneeringute koostamise 
pidevalt. Vajaduse ilmnemisel on võimalus erinevate 
strateegiliste dokumentide koostamise raames rohealasid 
veelgi põhjalikumalt käsitleda.  

4. Täpsustada Ujula tänava 
investeeriguteks kavandatavate 
vahendite eraldised ja lisada analüüsid, 
ekspertiisid, eelprojektid vms. - kõik, mis 
on vajalik investeeringute vajaduse ja 
mahtude üle teadmistepõhjaliseks 
otsustamiseks. 
 

Irja Alakivi 
Linna eelarvestrateegia aastateks 2022-2025 on 
pealiskaudne, ei ole kõigi eelarve-ettepanekute osas 
läbipaistev ning ei ole võimaldanud linna kavatsustes ega 
eelarvevahendite jagamise põhjendatuses piisavat selgust 
saada. Juhin siinjuures tähelepanu eelarveridadele, mis 
puudutavad Ujula tänava pikendust. Kõik seda puudutav 
vajab detailsemat lahtikirjutamist ja linkide lisamist 
üldplaneeriguga kavandatavale, tehtud uuringutele ja 
selgitusi veel vajalikele uuringute ning ekspertiiside osas 
ning keskkonnamõju hindamise vajalikkust. 

Selgitus.   Eelarvestrateegias on vastav rida välja toodud. 
Arengukava annab üldised suundumused. Analüüsid ja 
ekspertiisid ei vaja täpsustavat väljatoomist. 

5. Roosi tn 16 värava esine sissesõidu 

lahendus oli jäetud promenaadi 

ehitusprojektis lahendamata 

(sissesõiduvärava asukoht oli korrektselt 

kajastamata). Ülekäiguraja liiklusmärk oli 

Aivar Karus 
 

Selgitus.  Tegemist ei ole eelarvestrateegia tasandi 
küsimusega. Linnavalitsus võtab ettepaneku menetlusse. 
 
 



planeeritud sissesõidu ette. Märkasime 

seda märgi paigalduse hetkel ja palusime 

ehitajal see märk paigaldada nii, et see ei 

takistaks sissesõitu, aga ehitaja oli nõus 

märgi asukohta nihutama vaid 

paarkümmend sentimeetrit ja sissesõidu 

ala on seetõttu jätkuvalt liiga kitsas.  

 

6. Promenaadi kivisillutis on kortermaja 
(Pikk 2) väljasõidu juures ära vajunud, 
näotu ning võib teatud kergliiklejatele 
olla ohtlik. 

Aivar Karus 
 

Selgitus.  Tegemist ei ole eelarvestrateegia tasandi 
küsimusega. Linnavalitsus võtab ettepaneku menetlusse. 
 

7. Roosi tn 16 kinnistu juures oleva 
veevõtukoha ümbruse kivisillutis on 
samuti ära vajunud ja näeb väga kole 
välja. 

Aivar Karus 
 

Selgitus.  Tegemist ei ole eelarvestrateegia tasandi 
küsimusega. Linnavalitsus võtab ettepaneku menetlusse. 
 

8. Veevõtukraani ümbrise välimus on 
muutunud aastatega koledaks (värvist 
ära). Promenaadi ääres olevad kõrrelised 
ei läinud kasvama ja nüüd on seal 
umbrohupeenrad. Võiks planeerida 
mingid teistsugused taimed. 

Aivar Karus 
 

Selgitus.  Tegemist ei ole eelarvestrateegia tasandi 
küsimusega. Linnavalitsus võtab ettepaneku menetlusse. 
 
 

9. Promenaadi serva paigutatud 
servapostid mitmes kohas viltu vajunud 
või üldse puudu. 

Aivar Karus 
 

Selgitus.  Tegemist ei ole eelarvestrateegia tasandi 
küsimusega. Linnavalitsus võtab ettepaneku menetlusse. 
 



10. Promenaadi äärsed prügikastid tuleks 
muuta linnukindlaks, et linnud ei saaks 
sealt prügi välja õngitseda. 

Aivar Karus 
 

Selgitus.  Tegemist ei ole eelarvestrateegia tasandi 
küsimusega. Linnavalitsus võtab ettepaneku menetlusse. 
 

 


